

Referat fra møde i KFS - gruppen, afholdt mandag den 9.12. 2019, kl. 16:30 - 17:30 i vores lokaler i Beboerhuset.

Deltagere: Ruth, Karin, John, Bent og Sven Erik

Der er afbud fra Dan og Marianne

Følgende dagsorden:

1. Puljeansøgninger, 2 stk. 1 til 2019 og 1 til 2020
2. Hal C, bemanding og drøftelse på det seneste Lokaludvalgsmøde.
3. Biblioteket og åbningstider, jf. seneste dagsorden i Kultur og Fritidsudvalget.
4. Meddelelser:
5. Nyt fra undergrupper.
6. Kommende mødedatoer:
7. Eventuelt.

Ad. 6. Kommende mødedatoer, er som følger:

Mandag den 20.1. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Mandag den 17.2. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Mandag den 16.3. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Mandag den 20.4. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Mandag den 18.5. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Mandag den 15.6. 2020 kl. 17:00 – 18:00

Ad. 1 Puljeansøgninger, 2 stk. 1 til 2019 og 1 til 2020:

Puljeansøgning 1 er fra foreningen SHOCK der ansøger Lokaludvalget om kr. 9.500,00 af Lokaludvalgets 2019 pulje til afholdelse af et socialt og kulturelt arrangement, med musik, tombola og oplæsning. Arrangementet planlægges til afholdelse den 22. december 2019. Formålet med arrangementet er at bringe glæde og social kontakt for bl.a. ensomme her op til jul. Tillige med at man ønsker at skabe dialog og skabe nye netværker blandt deltagerne. Arrangementet er gratis, med det forventes at der vil være nogle indtægter ved salg af kaffe, øl og vand. ***KFS-gruppen finder arrangementet lokalt forankret, dialogskabende og et særdeles positivt indslag her op til Jul og derfor anbefaler gruppen at støtte med det fulde beløb på kr. 9.500,00.***

Puljeansøgning 2 er fra foreningen EKHO EKHO der ansøger Lokaludvalget om kr. 10.000,00 af Lokaludvalgets 2020 puljemidler. Arrangementet kaldes ”SorgBar” og henvender sig til alle der er berørt eller interesseret i sorg. Berørte personer skal holde oplæg og fortælle deres historie. Herefter er der diskussion af deltagerens individuelle oplevelser af sorg. Arrangementerne afholdes den 2.4, 7.5. og 4.6. i lokaler på Refshaleøen. ***KFS-gruppen finder arrangementet interessant og***

nyskabende, tillige med at det er dialogskabende og kan evt. hjælpe personer til at komme videre. Gruppen indstiller at støtte med det ansøgte beløb på kr. 10.000,00.

Ad. 2. Hal C, bemanning og drøftelse på det seneste Lokaludvalgsmøde. Dan har skrevet at der igen har været uroligheder ved og i HAL C. der har været en enkelt episode som er forsøgt med politianmeldelse. Andre bortvisninger er foretaget, hvor der i disse tilfælde har været tale om unge drenge. Disse bortvisninger er foretaget af runderingsvagter fra KK. NANOK og CIK har sendt brev til Kultur- og Fritidsforvaltningen, med anbefaling om ansættelse af kvalificeret person i dag/aftentimerne. Bemanning har været på dagsordenen på det seneste møde i Kultur- og Fritidsudvalget, men der er ikke nævnt noget om yderlig bemanning i HAL C. Kun 4 haller i bydelene vil blive bemandede og det kan risikere at trække andre unge til de ubemandede haller, med endnu større utryghed til følge. Her kunne det måske have været en fordel at have ansøgt om foretræde og fremlægge vores synspunkter for udvalget. Sven Erik vender med FU om mulighederne for foretræde og mandat.

Ad. 3. Biblioteket og åbningstider, jf. seneste dagsorden i Kultur og Fritidsudvalget. Ruth orienterede vedr. Bibliotekshandleplanen. Der er kommet svar omkring at en del af høringssvaret er indarbejdet i den kommende bibliotekshandleplan. Der er peget på bemanning, men det ser ikke ud til at det har afstedkommet yderligere.

John orienterede om at man i Kultur- og Fritidsudvalget har haft spørgsmål vedr. Bibliotekernes Åbningstider på dagsordenen på deres netop afholdte møde. Det vil betyde store forringelser for Christians Bibliotek og skabe øget utrykthed især når bibliotekerne er ubemandede John har skrevet til udvalget omkring dette. Sagen er åbenbart ikke færdigbehandlet, da den er sent tilbage til yderligere behandling, så det kommer på dagsordenen på et senere møde i udvalget. Vi drøftede også her mulighederne for foretræde. Men det kræver mandat fra Lokaludvalget. Sven Erik vender det på FU-mødet.

Vedr. en evt. flytning af biblioteket til Papirøen, så er sagen ikke helt ”død”. Ruth har talt med en repræsentant for planlægningen af byggeriet Klaus K. og han er meget positiv indstillet for at arbejde for lokaler til et bibliotek, hvis der er økonomi fra kommunen. Men arbejdet trækker ud da der er gjort arkæologiske fund, som først skal undersøges.

Vedr. bygningen på Gl. Dok og brev til Slots- og Ejendomsstyrelsen, så har vi endnu intet hørt. Sven Erik spørger Christian.

Ad. 4. Meddelelser: Ruth orienterede fra Torve netværks gruppen. Her er der nu en permanent cafe i kiosken, men ikke det store besøgstal endnu. Der serveres kaffe/the og øl og vand. Der er givet en spiritusbevilling og der afløses om vagterne. Men det forventes at det nok bliver noget bedre besøgstal til sommer. Der er sat stole op men p.t. er det nok ikke lige tidspunktet for at sidde at nyde en kop kaffe.

Kiosken ejes af ”Freddy” som også er med i Torvenetværksgruppen, men hvis han afhænder kiosken, skal den i udbud og så ved man ikke om man kan forsætte.

John blev anbefalet til fremover at holde øje med dagsordenerne fra Kultur- og Fritidsudvalget, så vi kan være på forkant med hvilke sager der er på dagsordenen.

Sven Erik orienterede vedr. høringssvaret ang. musik i København. Vi har skrevet høringssvar vedr. musikskolen og at man tilkendegav at der allerede nu ses på alternative musikudfoldelsessteder som alternativ for Refshalen grundet udvidelser af boligbyggeri. Alt dette blev vedtaget på sidste Lokaludvalgs møde.

Ruth og Sven Erik holder øje med sager KFS-gruppen skal behandle, så vi ikke overser noget.

For referat: Sven Erik